
 Referat 
Møde: DH Ikast-Brande Bestyrelsesmøde 

Dato:  29 maj 2019 

Adresse, lokale nr: Frisenborgparken 

KLokken: 18.30-21.30. 

Deltagere: Bjarne, Birthe, Trine, Bernth, Steffen, Eddie, Janie, Hanne D. og Birgit 

Afbud: Lene, hanne J 

Info: 

Kan bruges direkte til referat HUSK at gemme dagsorden og referat som PDF. 

 

Punkt 
nummer 

Tidsram
me 

Emne med eventuelle underpunkter. 
eventuelle bilag skal stå under punktet. 

Beslutning  
Eller Debat 

Navne på 
ansvarlig 

Deadline Status: 

punkt 1  10 min. Velkomst 
Godkendelse af dagsorden 
Referat fra sidste møde:  
https://docs.google.com/document/d/1GcasyaBT_F
_itzz8jO6v-
gV5GiWP6tIhttps://docs.google.com/document/d/1
GcasyaBT_F_itzz8jO6v-
gV5GiWP6tIWPTeaX6NraYQWPTeaX6NraYQ 
 
 
Mødeleder: Bernth 
Referent: Trine 
 

Debat ansvarlig:   status : 
Nyt 

punkt 2  Handicaprådsmøde  4. Juni  

Bjarne orienterer om at det kun er Handicaprådets 

medlemmer der må drøfte dette punkt 

1. Orientering om Handicaprådets økonomi 

Bjarne mener at økonomien sagtens kan bære at 

vi tager afsted samlet på kursus. Bjarne har 

forelagt Allan at han synes at HR skal tage stilling 

 Bjarne   

https://docs.google.com/document/d/1GcasyaBT_F_itzz8jO6v-gV5GiWP6tIWPTeaX6NraYQ
https://docs.google.com/document/d/1GcasyaBT_F_itzz8jO6v-gV5GiWP6tIWPTeaX6NraYQ
https://docs.google.com/document/d/1GcasyaBT_F_itzz8jO6v-gV5GiWP6tIWPTeaX6NraYQ
https://docs.google.com/document/d/1GcasyaBT_F_itzz8jO6v-gV5GiWP6tIWPTeaX6NraYQ
https://docs.google.com/document/d/1GcasyaBT_F_itzz8jO6v-gV5GiWP6tIWPTeaX6NraYQ


om HR skal tage afsted til Socialstyrelsen kursus 

om retssikkerhed, der i første omgang er aflyst. 

Kurset skal bruges til at sikre at retssikkerheden 

overholdes i IBK i forhold til sagsbehandlingen. 

DH ønsker at det drøftes hvad der ellers kan være 

økonomi til. 

2. Ny Børneby Øster (D) 

Placeringen kan vi ikke vurdere om er rigtig. Det 

vi skal spørge nysgerrigt ind hvordan tilbuddet er 

dimensioneret til børn med særlige behov og 

handicaps. Hvilke grupper dækker det over. Hvor 

mange børn er der dimensioneret til de 15 kvm - 

20 børn?  

Godt BUPL er inde over. 

Bliver Handicaprådet inddraget som på 
Præstelundskolen i byggeriet - det vil vi gerne. 

3. Pulje til udvikling af 

specialundervisningsområdet 

 

Hvornår implementeres puljen indsatsen. 
Skoler der ønsker eller vurderes at have behov. DH 
vil gerne have fokus på at øge kompetenceudvikling 
af personalet.  
 
Hvordan vil man helt konkret udvikle den 
pædagogiske udvikling af skolernes tilbud til elever 
med specialpædagogiske behov, målsætning og 
baggrund. 
 
  5. Udvikling i sagsafgørelser i 
Familierådgivningen 



 

1. Samlet antal aktive sager i 
Familierådgivningen 
 

? DH vil gerne vide hvad definitionen er af aktiv, 
hvad kendetegner en aktiv sag.  
Hvor mange har søgt, hvor mange er lukket. 
 
? DH hvilken forventning er der til udviklingen. 
Kan vi få oplyst hvilke områder sagerne dækker 
over er det socialt udsatte eller børn med handicap 
 
OBS på forebyggende indsatser 
 
6. UTH årsrapport 2018 
Taget til efterretning. 
 
7. Ledelsesinformation Psykiatri- og Handicap 
2018 
Tages til efterretning 
 
8. Præsentation af ny børne- og ungepolitik 
Vi undrer os over at vi ikke kan få det som bilag, 
også taget i betragtning at der efterfølgende er 
ferieperiode. 
 
9. Orientering om principper for kørsel med 
børn og unge 

OBS: Vi ønsker at skabe skoletilbud i 
nærmiljøet, når dette er muligt. 

 
Er der ny praksis - I vejledningen til 
forældrene står der nu: “kun den ene vej” før 

fik forældre kørsel begge veje til og fra 
hjemmet, nu er der tilføjet i brev til forældre 

at man kun dækker den ene vej, når barnet 
er i bilen.  

 



Vi tror man risikerer at det kunne øge udgift 
til taxa på sigt.. 
 
10. Orientering om Småbørnsløftet 
Taget til orientering 
 

11. Orientering vedr. træning af børn og unge i 

Den Kommunale Børneterapi 

Tages til efterretning 
 
12. Magtanvendelse afrapportering 2018 
Taget til efterretning 
 
13. Udmelding til pressen 
Bjarne og Trine har ikke sat dette punkt på 
 
15. Evaluering af mødet 
Bjarne og Trine har ikke sat dette punkt på 
 

punkt 3  1. Orientering ved formanden 

Bjarne har været til frivilligcentrets 

generalforsamling i klovborg  

Ruskærholm Frivilligcentret 

Billedudvælgelse til strategiske pejlemærker 

sammen med Hanne, hvor de fleste billeder 

var aktuelle fra bosteder, både som pjece og 

download 

2. Ekstraordinær bestyrelsesmøde bliver den 

18. maj på Ørbæklund prisoverslag 115 kr 

inkl. 

Dagsorden udfra indkaldelse og oplæg fra 

Rasmus til godkendelse af dagsorden af 

formandsskab. Jannie undersøger 

 Bjarne   



muligheden for sandwich eller let hurtig 

anretning. 

 

3. Mødestruktur 

Beslutning: 

Ønske om at der ikke bliver lavet om på 

mødedatoer.  

Mødedatoer fastholdes, så må man enten 

melde fra, dele sig og man kan altid give 

input til dagsordens  punkter.  

 

4. Forslag om foredrag ?  

Eddie foreslår at der laves et foredrag med 

Marie Steno omkring hvordan man får 

indflydelse i kommunen - man kan søge 

satspuljemidler det koster 15.000. Der skal 

søges midler til det. Eddie foreslår at 

basisorganisationerne skal inviteres med - 

Trine: overvej om det skal være til årsmødet 

Eddie og Trine tovholdere 

 

Bernth foreslår at Thorkild Olesen kommer 

over 

Hanne foreslår at der laves et tjuhej 

arrangement til handicapdag - Hanne laver 

oplæg  

 

Jannie vil gerne være med at til at lave 

arrangement 

punkt 4  Økonomi: Eddie 

Pt saldo 36448,10 kr. Afventer regning fra 

ørbæklund, vedr. Workshop. kommer omkring den 

5 juni iflg Bjarne 

 Eddie   



 

Modtaget 28000,- kr.  Dh centralt 

Modtaget §18 3000,- kr. til DH’s egen workshop 

punkt 5  Opfølgning på workshop 

Manglede at kommissorium blev en del af workshop 

 

Der er taget beslutning om at der skal arrangeres 

en workshop som først tiltænkt 

 

    

Punkt 6  Eventuelt 

Hanne er faldet over en artikel hvor IBK er elendig 

til at få langtidsledige og kontanthjælpsmodtagere i 

arbejde vi ligger på plads 95 ud af de 98 kommuner 

Birgit og Hanne snakker sammen om 

arbejdsmarkedsudvalg i forhold til at være 

nysgerrige på det 

 

Birthe vil gerne at vi snakker mere om 

voksenområdet - Birthe er opfordret ligesom os alle 

sammen til at bringe punkter på dagsordenen. 

 

    

  Flyttes til når Lene er der.: Hjælpemiddel eller 

forbrugsgode? 

 

 sat på 19. 
juni 2018 

  

       

       

 

 


